FN’s Konvention om rettigheder for personer med handicap
FN’s Konvention om rettigheder for personer med handicap har siden ratifikationen i 2009 givet Danmark en overordnet ramme for arbejdet med handicapområdet.
Formålet med handicapkonventionen er at sikre, at personer med handicap kan få fuldt udbytte af menneskerettighederne og de fundamentale frihedsrettigheder samt at fremme respekten og værdigheden hos personer med handicap.
For beskrivelser af konventionen på engelsk og fransk se nedenfor.
UN Convention on the Rights of Persons with Disabilities
The UN Convention on the Rights of Persons with Disabilities (UNCRPD) is the first international, legally binding instrument setting minimum standards for rights of people with disabilities, and the first human rights convention to which the EU has become a party.
The UN Convention says that persons with disabilities have the same rights as everyone else. It also tells how countries can protect these rights.
Convention des Nations unies relative aux droits des personnes handicapées
La convention des Nations unies relative aux droits des personnes handicapées (CNUDPH) est le premier instrument international juridiquement contraignant établissant des normes minimales en matière de droits des personnes handicapées. C'est également la première convention sur les droits de l'homme à laquelle l'Union européenne (UE) est devenue partie.
La convention des Nations unies dispose que les personnes handicapées ont les mêmes droits que toute autre personne. Elle indique également comment les pays peuvent protéger ces droits.



